
 

Facit Läsförståelse Gul lättläst 
  

s. 4–5 En man, hans son och en åsna 
 
A 
1 Det var en bonde. 
2 Det var pappan.  
3 De mötte fem personer.  
 
B 
1 Elevens eget svar.  
2 För att det var tungt för åsnan att bära två personer.  
3 Elevens eget svar.  
Exempelsvar: Ja, kvinnan borde sagt till Assar att hunden inte var hennes. Då kunde 
Assar själv fått avgöra om han ville klappa hunden. 
 
C 
Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Åsnan tänkte att det var skönt att slippa att gå.  
 

s. 6–7 En dålig dag 
 
A 
1 För att hon försover sig och hinner inte äta frukost. 
2 Hon glömde ta med sig en glasburk/mellis/mattebok.  
3 De ska göra lyktor.  
 
B 
1 Hon springer för att hon inte vill komma för sent.  
2 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Hon hann inte packa mellis eftersom hon försov sig.  
3 Hon tycker att det är hennes mammas fel.  
 
C 
 Elevens eget svar.  



 

s. 8–9 Islandshästen 
 
A 
1 De kom med vikingarnas skepp.  
2 För att de har en tjock päls.  
3 Det heter att gå i tölt.  
 
B 
1 De behövde hästar för att kunna ta sig runt på ön.  
2 Islandshästen är starkare. 
3 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Eftersom det är en liten häst så är det lättare för barn att rida på den.  
 
C 
Elevens eget svar.  
Exempelsvar: Vi kan ta på oss varma kläder och skor.  
 

s. 10–11 Taekwondo är tuffast 
 
A 
1 Han ser en affisch om taekwondo.  
2 Biffen har också börjat.  
3 Boken passar för alla i åldern 7–10 år.  
 
B 
1 Eftersom hon har svart bälte i det och tränat sedan hon var 13 år.  
2 Han heter Jonatan.  
3 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Eftersom Biffen är större och starkare än honom.  
 
C 
Elevens eget svar.  
 



 

s. 12–13 Atlas 
 
A 
1 Det var Zeus.  
2 Han skulle hämta några äpplen av guld.  
3 De växte i gudarnas trädgård.  
 
B 
1 Därför att det var hans straff som han fick när han förlorade mot Zeus.  
2 Han behövde hjälp med att hitta äpplena av guld.  
3 Elevens eget svar.  
Exempelsvar: Atlas ville slippa att bära upp himlen.  
 
 
C 
Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Därför att den hade flera hundra huvuden och då kan några alltid vara 
vakna.  
 

s. 14–15 Muffins med blåbär 
 
A 
1 Man behöver två ägg.  
2 Man ska smälta smöret först.  
3 De ska gräddas i 12–15 minuter.  
 
B 
1 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: För att man lätt ska kunna blanda det med mjölken.  
2 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Därför att muffisarna kommer bli större i ugnen och då kan det rinna 
över kanten.  
3 Tesked = tsk 
 
C 
Elevens eget svar.  
 



 

s. 16–17 Herr Grävis väntar besök 
 
A 
1 Han har dukat för tre. (Svaret finns i bilden.) 
2 Han sätter en ljusstake på bordet.  
3 Det är Kotte som prasslar i gräset.  
 
B 
1 Därför att han tycker det är mysigt att tända ljus när man ska äta.   
2 Därför att doften från soppan ska sprida sig och göra så att någon vill komma och 
äta med honom.  
3 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Han är för blyg för att fråga någon.  
 
C 
Elevens eget svar.  
 

s. 18–19 Gåtor 
 
A 
1 Det är en lurig fråga med bara ett svar.  
2 Det är får, tusenfoting, och stork.  
3 Det är storken.   
 
B 
1 Därför att det är ingen riktig gata utan namnet på en galax.  
2 I namnet Malmö står bokstäverna a l m (alm) i mitten. 
3 Elevens eget svar.  
 
C 
Elevens eget svar.  
 
 
 



 

s. 20–21 Ödlejägarna 
 
A 
1 Det var en ödla.  
2 Den var ungefär lika lång som en buss. 
3 De levde för 150 miljoner år sedan/under juratiden.  
 
B 
1 Det vi för att fossilet hittades på Svalbard som låg under vatten när ödlan levde.  
2 Därför att dinosaurier levde på land och Svalbard låg under vatten.  
3 Vi vet inte om den födde levande ungar eller lade ägg, men vi får kanske veta i 
framtiden.  
 
C 
 
Elevens eget svar.  
 

s. 22–23 De vilda och de tama djuren 
 
A 
1 Därför att prästen skulle gifta sig.  
2 Därför att den kunde bli dödad för sin fina päls.  
3 Vi får mjölk och kött från kon.  
 
 
B 
1 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Därför att pojken inte ville att djuren skulle skadas. 
2 Det var björnen och vargen som gjorde som pojken sa.  
3 Det är en samisk saga och kommer från Sápmi. 
 
C 
1 Elevens eget svar.  



 

s. 24–25 Trolleri med tärning 
 
A 
1 Den har sex sidor. 
2 Man behöver tre tärningar. 
4 Den visar tre.  
 
B 
1 Därför att då kan inte se tärningarna.  
2 Det kan hända att någon har räknat fel.  
3 Därför att då kan man visa att det inte bara var tur att man hade rätt.  
 
C 
 
Elevens eget svar.  
 

s. 26–27 Hej, Jim! 
 
A 
1 Det är Emil som skriver.  
2 De träffades i somras.  
3 Han heter Mats. 
 
 
B 
1 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Därför att de är kompisar och nu kan de inte träffas så ofta.  
2 Därför att han åt en massa smet när de skulle baka muffins.  
3 Därför att då kan han träna när han går på toa.  
 
C 
Elevens eget svar. 
Exempeltext: Man skickar e-post på datorn men ett brev lägger man i en brevlåda.  



 

s. 28–29 Gammelfarmor berätta 
 
A 
1 Hon arbetade i herr Winters gamla hus.  
2 Från vardagsrummet. 
3 Hon väntade på sin son.  
 
B 
1 För att ett ljus hade tänts och brunnit ned.  
2 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Därför att han skulle tro att hon hittade på allt.  
3 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Jag tror att han drunknade.  
 
C 
Elevens eget svar. 
 

s.30–31 Trädets ålder 
 
A 
1 Det bildas en ny ring varje år.  
2 Därför att annars blir det som ett sår i trädet.  
3 Den får nya skott varje år.  
 
B 
1 Man räknar hur många årsringar stubben har.  
2 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Därför att årsringen är rund och man behöver bara räkna till mitten. 
3 Man kan räkna hur många kransar med kvistar granen har och så kan man räkna 
årsringarna på den avsågade stammen.  
 
C Elevens eget svar.  



 

s. 32–33 Tummeliten 
 
A 
1 Han var lika stor som en tumme.  
2 Därför att Tummeliten skulle fria till prinsessan.  
3 Därför att han skulle kunna nå maten.   
 
B 
1 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Han är kanske 18 år, för att han får gifta sig.  
2 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: För att inget farligt skulle hända honom.  
3 Därför att hon tyckte att han var vacker.   
 
C 
Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Jag hade lekt kurragömma för då hade jag kunna gömma mig på 
jättebra ställen.   
 

s.34–35 Unga forskare 
 
A 
1 Man kan göra chips av den.  
2 Det var Inkafolket som först odlade potatis.  
3 De ska laga potatisplättar.  
 
B 
1 De har forskat i två veckor.  
2 Därför att det ger mycket mat och innehåller C-vitamin.  
3 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: För att de ville samla alla recept med potatis.  
 
C 
Elevens eget svar.  
 



 

s. 36–37 Stockholms slott 
 
A 
1 Den blå färgen visar att det är vatten.   
2 Den heter Helgeandsholmen.  
3 Den heter Storkyrkabrinken 
 
 
B 
1 Man kan åka till Vaxholm eller till Fjäderholmarna.  
2 Det är Gustav III 
3 Man kan besöka Nobelmuseet.  
 
C 
Elevens eget svar.  
 

s.38–39 Stenåldern 
 
A 
1 De bodde vid kusten.  
2 De jagade, fiskade och plockade svamp, bär och nötter.  
3 De sydde kläder av skinn och växter.  
 
B 
1 De kunde gnida torra träbitar mot varandra eller använda flinta.  
2 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: För att de var tvungna att hjälpa till med att skaffa mat.  
3 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Från renar och björnar.  
 
C 
Elevens eget svar.  



 

s. 40–41 Tant Anna reser till Amerika 
 
A 
1 Därför att hon ska resa till Amerika.  
2 Det är de som är med i leken som bestämmer.  
3 När tant Anna tappat alla saker. 
 
B 
1 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Man låtsas läsa i en bok.  
2 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Därför att det är svårt att komma ihåg alla saker och alla rörelser.  
3 Därför att då kan alla se varandra bra.  
 
C 
Elevens eget svar.  
 

s.42–43 Karl 
 
A 
1 Därför att Karl är elak mot de som är mindre.  
2 Därför att han är rädd för Karl.  
3 Han talade om för de vuxna vad Karl gjorde.  
 
B 
1 Därför att Karl kommer vara elak om han ser jag-personen.  
2 Karl kallar jag-personen för pysen.  
3 Jag-personens tankar står inom parentes.  
 
C 
Elevens eget svar.  



 

s. 44–45 Tove Jansson – en författare (1919–2001) 
 
A 
1 Hon kom från Finland.  
2 Den hette Mumintrollet och jordens undergång.  
3 Snusmumriken/Snorkfröken 
 
 
B 
1 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: För att hon såg sin mamma teckna och tyckte det såg roligt ut.  
2 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: För att många barn tyckte om Mumintrollen.  
3 För att boken skulle trösta alla barn som kände sig ensamma.  
 
C 
2. Elevens eget svar.  
 

s.46–47 Brännässlan 
 
A 
1 Det är små hår som finns på stjälken och bladen.  
2 Fjärilens larver bränner sig inte. 
3 Man kan göra soppa eller koka te.  
 
B 
1 Det är bladen som man kan äta. 
2 Den innehåller järn och vitaminer som är bra för kroppen.  
3 Elevens eget svar. 
Exempelsvar: Det betyder att man bara tar litegrann.  
 
C 
Elevens eget svar.  
 
 


